



Dette hus måtte vige pladsen for den nye vej.
This house was torn down to establish the new road.
Dieses Haus musste der neuen Straße weichen.

Landsbyen Torup

Byen er en udflytterby og er grundlagt i 11- 1200-årene.
I 1535 hed den Torp – efter genforeningen hed den i mange år Taarup.

Midt i byen ligger Taarupgård, der ikke var en herregård, men en lavadelsgård.
I 1507 nævnes navnet Benedikt Ryter til Taarupgård. Han førte våbenskjold.
I 1602 sælger Markward Abildgårds bror gården til Hertug Hans, og han grundlægger landsbyen Klingbjerg på en del af Taarupgårds jorder.
Taarupgård har været omgivet af voldgrave, men disse er i dag delvist jævnet ud.

Gaden "E Ramsel" er noget specielt. Alle husene ligger solret på den samme side og kan være oprettet af Hertug Hans, der nedlagde og flyttede adskillige landsbyer. Ramsel byder "E Ros".

Ejendommene var ejet af kådnere og inderster. Kådnerne fik ved udskiftningen i 1772 tre tønder land. Indersterne fik omkring én tønder land.

I 1931 blev Tårupgade rettet ud og udvidet, og ved udkanten af byen, mod Nørreskoven, stod en stor bøg, som blev fældet i samme forbindelse. For at gøre plads til den nye vej blev det sidste hus ned mod Nørreskoven nedrevet.
I 1952 blev Torupgade, som den første i Svenstrup Kommune, asfalteret.





The Village Torup



The village is a city for emigrants and is established in 12-13th Century. In 1535 the name was Torp, but after the reunification it was for many years called Taarup.

In the middle of the city is Taarupgård, which was not a manor, but a gentry. In 1507 the name Benedikt Ryter was mentioned in relation to Taarupgård. He was granted code of arms.

In 1602 the brother of Maekward Abildsgård sells the farm to the Duke Hans, and he establish the village Klingbjerg on some of the ground of Taarupgård.

Taarupgård has been surrounded by moats, but today these have been levelled. The street "E Ramsel" is something special, since the houses are placed on the same side of the street and has been created by the Duke Hans, who also closed down and moved several of villages.

Ramsel means "E Ros".

The properties were owned by Small farmers and other tenants. The small farmers got by the replacement in 1772 three acres and the tenants got about one acres of land.

In 1931 Tårupgade was straighten and expanded, and by the fringe of the village (towards Nørreskoven) was a huge beech, which at the same time also was cut down. Furthermore, the last house by Nørreskoven was also torn down in order to make space for the new road.

In 1952 Torupgade was asphalted as the first one in Svenstrup Municipality



Das Dorf Torup

Das Dorf ist ein Siedlerdorf und gegründet in 11 – 1200. In 1535 hieß es Torp – nach der Wiedervereinigung viele Jahre

Mitten im Dorf liegt Taarupgård. Taarupgård ist kein Gutshof, sondern ein Hof von niedrigem Adel. In 1507 wird der Name Benedikt Ryter zu Taarupgaard erwähnt. Er hat ein Wappen gehabt.

1602 verkauft Markward Abilgårds Bruder den Hof an Herzog Hans. Er gründet das Dorf Klingbjerg auf einen Teil von Taarupgårds Land. Taarupgård war von Wallgräben umringt, diese sind aber Heute teilweise verschwunden.

Die Straße "E Ramsel" ist etwas ganz besonderes. Alle Häuser liegen sonnengerecht auf der gleichen Straßenseite. Diese Häuser sind wahrscheinlich von Herzog Hans gebaut worden. Er hat etliche Dörfer zerstört und wo anders hin verlegt.

Die Bewohner der Häuser waren Kleinbauern und andere Mieter. Der Kleinbauer bekam beim Wechsel in 1772 drei Morgen Land und der Mieter bekam etwa einen Morgen.

1931 wurde Tårupgade begradigt und erweitert. Bei dieser Gelegenheit wurde eine große Buche gefällt und das letzte Haus nah dem Nørreskov abgerissen.

1952 wurde Torupgade, als die erste Straße in Svenstrup Gemeinde, asphaltiert.